

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, November 1978

REVISION OF THE COMMUNITY COAL MARKET FORECASTS FOR 1978

On a proposal from Mr Brunner, the Commission has approved a revision of the Community coal market forecasts for 1978 and has decided to have the document in question published in the Official Journal.

The market study was conducted under Article 46 of the ECSC Treaty.

The key points can be summarized as follows:

In 1978, consumption of blast-furnace coke in the iron and steel industry could be slightly less than the 53 mt originally forecast, in view of the slowing-down in steel production forecast for the second quarter.

Generation of hydro and conventional thermal electric power has remained at the preceding year's level; coal's share has slightly improved in most Member States.

Coal production for the Community as a whole will be very close to the 238 million tonnes forecast.

There has been some considerable price increases in France (13%) and in the United Kingdom (10%) since the forecasts for 1978 were published.

The Commission's target price for imported coking coal was \$62.25 per metric ton (ARA) on 1 July 1978, and steam coal was imported in the first quarter of this year at prices ranging between \$33 and \$34.

The original forecast for coal imports from non-Community countries (about 45 mt) still seems valid.

Producers' stocks at the end of the year are likely to be slightly smaller than at the end of 1977 in Germany and Belgium and slightly larger in the United Kingdom and, no doubt, in France.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, novembre 1978

REVISION DES PERSPECTIVES 1978 DU MARCHÉ CHARBONNIER DE LA COMMUNAUTÉ(1)

Sur proposition de M. Brunner, la Commission a approuvé une révision des perspectives 1978 du marché charbonnier de la Communauté, et a décidé la publication du document au Journal Officiel.

L'étude du marché a été faite aux termes de l'article 46 du Traité CECA.

Voici un résumé des points clefs:

En 1978, la consommation de coke de four dans la sidérurgie pourrait être un peu inférieure aux 53 mt initialement prévus étant donné le ralentissement de la production d'acier prévu au deuxième trimestre.

La production d'hydro-électricité et la production thermique classique se sont maintenues au niveau de l'année précédente; la part du charbon s'est légèrement améliorée dans la plupart des pays membres.

La production de houille pour l'ensemble de la Communauté sera très proche des 238 millions de tonnes prévus.

Depuis la publication des prévisions 1978 il y a eu des augmentations de prix considérables en France et au Royaume-Uni; les prix ont augmenté de 10% au Royaume-Uni et de 13% en France.

Le prix indicatif de la Commission pour le charbon à coke importé s'élevait au 1er juillet 1978 à \$ 62,25 par tonne métrique et le charbon vapeur a été importé pendant le premier trimestre de la même année à des prix compris entre \$ 33 et \$ 34.

La prévision initiale des importations de houille en provenance des pays tiers de 45 mt environ semble toujours probable.

Les stocks à la production à la fin de l'année devraient être un peu inférieurs à ceux de fin 1977 en Allemagne et Belgique; ils seraient quelque peu supérieurs au Royaume-Uni et sans doute en France.

(1) SEC(78)4495